

Ema Y. TITISARI, ANTARIKSA, Lisa D. WULANDARI & SURJONO

Understanding the Significance of Heritage Building: Candi Sumberawan in the Context of Urban Culture

Die Bedeutung des Kulturerbes verstehen: Candi Sumberawan im Kontext der urbanen Kultur

ABSTRACT

Candi Sumberawan in Singosari, Malang is still used as a place of worship until now. Historically, its existence is related to Sumberawan water sources. In the context of society, it is very important to understand the significance of this building especially for today's society (including those with different religious and cultural backgrounds) due to the increasingly urbanized cultural dynamics. This is intended to make the preservation of historic buildings has more benefits and significances for the community. By using descriptive-qualitative methods, in-depth interviews, observation on people, activities, and space, as well as interpreting the meanings, the researchers found that Candi Sumberawan has an important significance in preserving water resources and environmental sustainability from the cosmological aspect.

Keywords: significance, heritage building, urban culture

ZUSAMMENFASSUNG

Candi Sumberawan in Singosari, Malang, wird bis heute als Kultstätte genutzt. Historisch ist seine Existenz mit den Sumberawan-Wasserquellen verbunden. Im gesellschaftlichen Kontext ist es sehr wichtig, die Bedeutung dieses Gebäudes insbesondere für die heutige Gesellschaft (einschließlich derjenigen mit unterschiedlichem religiösen und kulturellen Hintergrund) aufgrund der zunehmend urbanisierten kulturellen Dynamik zu verstehen. Dadurch soll die Erhaltung historischer Gebäude mehr Nutzen und Bedeutung für die Gemeinschaft bekommen. Durch die Verwendung deskriptiver-qualitativer Methoden, eingehender Interviews, Beobachtung von Personen, Aktivitäten und des Raumes, sowie durch Interpretation der Bedeutungen fanden die Forscher heraus, dass Candi Sumberawan eine wichtige Bedeutung für die Erhaltung der Wasserressourcen und die ökologische Nachhaltigkeit auch aus kosmologischer Sicht hat.

Schlüsselworte: Signifikanz, bauliches Erbe, urbane Kultur